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Milí čtenáři, pripravili jsme pro Vás další 

číslo školního časopisu. Děkujeme za všechny Vaše 

ohlasy na naše nulté číslo, které vyšlo v říjnu. 

Nenavazujeme na něj číslem prvním, nýbrž 66. 

Rozhodli jsme se navázat na dvacetiletou tradici 

našich školních novin a budeme pokračovat v jejich 

řadě. Jen jsme si pro tento žákovský časopis vybrali 

nové jméno. Dostali jsme několik návrhů i od Vás 

čtenářů, děkujeme. Nakonec jsme se rozhodli pro 

jméno Kouňa. Autorem tohoto návrhu je 

……..Doufáme, že si na toto jméno zvyknete a brzy 

bude běžnou součástí života naší školy.  

Logo pro časopis navrhla brandýská 

výtvarnice Lucie Třešňáková (učitelka výtvarného oboru LŠU 

v Čelákovicích).  

 
V každém čísle Vám představíme jednu třídu naší 

školy. Máme totiž mezi sebou spoustu šikovných 

malých lidiček a je škoda, že o tom, co umějí,  

často neví ani jejich nejbližší spolužáci. 

 

 Nejprve ti nejstarší  
Jak se vidí naši DEVÁŤÁCI 

Určitě nás všichni znáte. Sídlíme přímo 

naproti sborovně a jsme ve spoustě ohledů nej… 

Jsme určitě nejvysmátější třída na škole, humor nás 

nikdy neopouští a na vše máme argument. Posuďte 

sami: Paní učitelka Čelakovská se jednou zeptala 

Filipa Srnce: „Můžeš mi vysvětlit, jakto že nemáš 

vypracovanou polovinu cvičení z domácího úkolu?“ 

Filip nezaváhal a v klidu odpověděl: „V zadání 

píšou: „Pokud víte, napište. A já jsem nevěděl!“ 

Dokonce jsou mezi námi i dobří sportovci. 

Třeba Matěj Pagáč vrhne čtyřkilovou koulí 

až 12,23 m, což je třetí nejlepší výkon na škole, 

tabulky vede jeho bratr, a to o pouhých 18 cm. 

Matěj též vyhrál krajský přebor v této disciplíně a 

tabulkově ve svém ročníku zaujímá 3. místo v 

republice ve vrhu koulí a hodu diskem. 

Denisa Lisá vyhrála 2. místo v Klavírní 

soutěži okresu Kolín. Naše spolužačka Alice 

Adamcová vyhrála okresní kola olympiád z českého 

jazyka a v krajských kolech byla v dějepise 3. a 

v českém jazyce se umístila kolem 1. třetiny. A 

ještě k tomu svého času přečetla 241 knížek za 

školní rok! 

 

Helča Kadeřávková a Honza Vrbka jsou členy Sboru 

dobrovolných hasičů Kounice a druhý jmenovaný se 

výborně vyzná ve vlacích. Kuba Novák je velmi 

zkušený rybář s dlouholetou rybářskou praxí na 

přehradě Slapy. Helča Kadeřávková a Sára Malíková 

hrají za fotbalový tým kounických žen, který 

v současné době hraje divizi. Dominik Šimona a 

Mario Gajdasz hrají fotbal za kounický dorost, Filip 

Stárek za Poříčany a Český Brod, stejně jako Filip 

Srnec. Kuba Vorlíček válí na postu stopera (obránce) 

dokonce za FK Viktorie Žižkov - nejvyšší žákovská 

liga. A kdo z nás je největší vtipálek, ba doslova 

třídní šašek? Přece Ondra Sprušanský! Ale ani 

ostatní se mezi námi neztratí a na středních školách a 

učilištích z nás budou mít určitě radost.  

Pod svými křídly nás letos ochraňuje paní 

učitelka Libuše Čelakovská. Myslím, že až nás 

potkáte na chodbách školy, určitě nás poznáte!  

To jsme my: 

 Beseda se zajímavou osobností 
Ve středu 6. 11.  se na nás přišla podívat naše 

bývala paní učitelka Melánie Moravcová. Vyprávěla 

nám o cestě na Aljašku, kam vyrazila s manželem 

letos v září. Už víme, že let přes Atlantik trval hrozně 

dlouho (24hod), že třikrát přistávali a vzlétali, a to 

v Praze, Amsterdamu, Portlandu a Anchorage. 

Poutavě vyprávěla o svých zážitcích, jak těch 

hezkých, tak těch nehezkých.  

  Nejvíce se jí líbila cesta ‚Top of the world‘ 

(Na vrcholu světa), o které prý její název říká vše, 

připadala si vážně jako na vrcholu světa. 

  Nejhorší pocit měla měla z toho, když se ráno 

probudila a viděla bíle, všude byla malá vrstva sněhu 

a báli se opravdové zimy.  
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 V campu, kde tu noc zrovna přespávali, prý zavřeli 

veškerý přísun vody, takže neměli ani co k pití. 

   Když se vydali cestou na jih, tak po cestě potkali 

losici, pí učitelka říká, že losice byla větší než kráva 

a dokonce i kůň, poté co sjížděli níž a níže na jih, se 

sníh naštěstí postupně vytrácel a opět je přivítaly 

podzimní barvy na stromech. 

  Na Aljašce i v Kanadě jsou hrozně dlouhé silnice, 

některé v horším, jiné v lepším stavu. 

  Aljaška je 20x větší než ČR, ale má 15x méně 

obyvatel. 

  A naše poslední otázka zněla: 

 „Kam příště? A co tam?“  
„S manželem se chystáme na Nový Zéland, ale už 

nechceme jet na vlastní pěst, zvolíme poznávací 

zájezd.“  
  Po této naší otázce nás přerušil zvonek, a tak jsme 

se s paní učitelkou rozloučili. Popřáli jí šťastnou 

cestu a těšíme se na další besedu, tentokrát o 

Novém Zélandu.    (HK) 

 

 

 Poznáváme svět  
Výlet za uměním 

Ve čtvrtek 24. 10. se třídy  4. a 7. vydaly do Prahy 

za uměním do Národní galerie. A co děti prožily?  

 

4. třída:  

Náš první program 

se jmenoval 

,, Poprvé v galerii“. 

V něm jsme dostali 

dílky, ze kterých 

jsme postupně 

sestavili obraz 

Kleopatry. 

Tento obraz jsme 

potom hledali. 

Před ukončením programu jsme dostali kartičky 

Kleopatry, které jsme kreslili na černý papír. 

Druhý program se jmenoval ,,Za tajemstvím lesa“. 

Nejprve jsme hádali jméno skřítka. Potom jsme 

kreslili jeho domeček a na konec jsme ho vyrobili 

z přírodních materiálů. 

Moc se  mi líbil  celý program. 
    Denisa Kalinová (4. tř.) 

7. třída: 

Slovanská epopej 
Sedmá třída byla v Národní galerii v Praze na 

výstavě Slovanská epopej, kterou namaloval A. 

Mucha. Pro všechny z nás to byla první návštěva 

Národní galerie.  

Viděli jsme 20 nádherných obrazů. Zajímavé bylo, 

že na všech obrazech se vždy jedna postava dívala 

na nás a vypadalo to, jakoby z obrazu vystupovala do 

popředí. Často to byla matka s dítětem jako symbol 

budoucnosti.  Na obrazech nebyly jen Čechy, ale i 

jiná slovanská města a mnoho slovanských národů. 

Ztvárněna tu byla i řada historických osobností, např. 

Jan Žižka, Jan Hus,  

Jan Amos Komenský, Jiří z Poděbrad a další.  

Mucha na jednom 

z obrazů znázornil i 

sám sebe a své dvě 

děti. 

Největší obraz měl 

6x8 m. Všechny 

měly společný 

motiv kruhu. Bílá  

barva na oděvech 

Slovanů znamenala čistotu a mír. Byly tam i 

levitující osoby, nejčastěji bohové. 

Po bitvách se ani vítězní vojevůdci netvářili šťastně, 

protože věděli, že byla prolita zbytečná krev. 

Na konci jsme se dívali na film a hráli hru, kde jsme 

museli hledat detaily obrazů. 

Paní učitelka i paní průvodkyně nás pochválily za 

moc dobré chování a za vědomosti o naší historii a 

pak jsme vyrazili na Petřín. Někteří z nás byli také na 

Petřínské rozhledně poprvé. Zdolali jsme 60 metrů, 

to je asi 300 schodů. Výhled na Prahu byl moc 

pěkný, ale když se to trochu houpalo, tak to nebylo 

moc příjemné. Po rozhledně jsme šli ještě do 

zrcadlového bludiště. Tam jsme se nasmáli!          

       (KG, RP) 
 

Byl to ten nejkrásnější výlet, na 

kterém jsem byla.  Štěpánka Samková (4. tř.) 

 

Ve čtvrtek 7.11. se  4. 

a 6. třída vypravily  

po stopách historie. 

Jejich cílem byl 

Městský palác Templ 

v Mladé Boleslavi, 

konkrétně doba 

kamenná. Na děti 

čekalo 6. stanovišť, např. drcení obilí na 

zrnotěnce, vyrábění šperků z pravěkých 

materiálů, rozdělávání ohně (nikomu se 

nepodařilo), Ötzi - muž z ledovce, pazourkové 

nástroje nebo malování rozdrceným hematitem 

na keramiku.  

 

 

 

 

A co se dětem 

nejvíce líbilo?  
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Líbilo se mi tam rozdělávání ohně a nejvíc mě 

bavilo dělat mouku a vyrábět šperky. 
Eliška Hájková (6.tř.)   
 

Zajímalo mě, jak vyráběli zbraně a placky.  
        Jan Belza (6. tř.)   

Když jsme rozdělávali oheň, byla to sranda. 

Hustá byla ta kostra, co tam ležela. 

Nejsrandovnější název tam byla zrnotěrka. 

Byl to krásný výlet.  
 
Nejlepší bylo, jak tam ukazovali fotky Ötziho 

a jak vypadal dříve hrob a jak se rozdělával 

oheň.    Jirka Houžvička (6. tř.) 
         (SH,TP) 

 

Kam ptáci letí? 
 

Naši školu navštívili odborníci ze sdružení 

ORNITA, jejímž cílem je vzdělávání dětí a mládeže 

v oboru ornitologie (nauka o ptactvu ). Jedná se o 

přednáškový cyklus s ukázkami živých ptáků a 

promítáním videí. Přednáška proběhla v pondělí 

21.10. 2013 a vedli ji dva přednášející lektoři.  

Vedoucí lektorkou programu je Mgr. Zuzana  

Bartáková.  

Dozvěděli jsme se mnoho zajímavých 

informací. Každý žák obdržel určovací klíč 

k nejznámějším druhům tažných ptáků, kteří nás na 

zimu opouštějí. Žáci by měli díky této přednášce 

poznat země, které ptáci navštěvují, a trasy, po 

kterých tam odlétají.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Součástí výkladu se stal i mladý čáp černý jménem 

Evžen, který si kdysi poranil křídlo o drát vysokého 

napětí. Zároveň nám představili vlaštovku obecnou 

a méně známou křepelku polní a kukačku obecnou, 

kterou jsme si mohli i pohladit. Viděli jsme i 

vycpané druhy tažných ptáků, jako např.: jiřičku 

obecnou, rorýse obecného a motáka pochopa..  

              

Přednáška se nám moc líbila. 
     (DL, SM) 

 

 Anglická konverzace - dopisy 
  

Již v minulém čísle časopisu jsme vás informovali o 

projektu paní učitelky Nešťákové „Dopisy do dálky“. 

Připomínáme, že jde o to, aby se žáci zdokonalili 

v angličtině a aby se prostřednictvím dopisů 

seznámili s novými lidmi z cizí země. Naše dopisy 

jsme odeslali a po krátkém čekání přišla  některým 

z nás odpověď. 

Ozvali se nám Jasmine, Edward, Sandra a 

Emma z Finska. Mají lecos společného, je jim 13 let 

a mají spoustu koníčků. Jasmine chová krysy a její 

oblíbeným školním předmětem je angličtina. Edward 

má početnou rodinu a velmi rád hraje na harfu. 

Sandra hraje ráda na klavír, zpívá a miluje zvířata. 

Emma miluje a ráda vyšívá. 

To jsou naši první kamarádi na dopisování. 

Zatím ještě nedorazily všechny odpovědi, ale 

doufám,e že brzy přijdou. 
      (EP, KK) 

 

 Hasiči 
Dnešní pokračování psaní o hasičích se bude 

týkat toho, jaké mají hasiči aktivity, jak ty občasné, 

tak ty dlouhodobé a pravidelné. Každý čtvrtek se 

koná od půl šesté trénink, na kterém se učíme: 

rozpoznávat značky (topografické, hasičské), 

uzlování a zdravovědu. Základem našeho úspěchu je 

týmová práce a důvěra v kamarády. 

V poslední době usilují naši trenéři Roman Pošík a 

Veronika Balíková o to, abychom přesunuli tréninky 

do kounické sokolovny, 

hlavně kvůli zimní přípravě.  

Jinak se naši milí hasiči 

pokoušejí udržet tradici 

letního hasičského tábora na 

starém hřišti nad Kounicemi. 

Tento tábor se koná již  8 let.  

Naším nejnovějším 

úspěchem je třetí místo 

v braném běhu, jehož 

součástí je právě zdravověda, 

uzlování, určování topografických a hasičských 

značek, dále určení azimutu, lezení po laně a střelba 

ze vzduchovky, to všechno probíhá na stanovištích, 

na dráze dlouhé 3000 m. 

Protože si chceme udržet tuto výchozí pozici, tedy 

třetí místo, tak musíme tvrdě trénovat a potřebujeme 

nové děti k nám do naší bezva party..... 

Takže, kdo z Vás by měl o tuto zatím méně známou 

aktivitu zájem, ať neváhá a co nejdříve se dostaví na 

náš trénink.        Všichni se na Tebe těšíme. 

      (HK) 
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 Sběr starého papíru a plastových 

víček 
V týdnu od 4. do 8. listopadu proběhl ve škole sběr 

papíru a víček. Starý papír sbíráme už od roku 2006 

a za tu bobu už jsme zachránili pěknou řádku 

stromů! Za ta léta jsme nasbírali: 

2006/07: 30 490 kg 

2007/08: 23 930 kg 

2008/09: 16 820 kg 

2009/10: 16 960 kg 

2010/11: 27 180 kg 

2011/12: 20 510 kg 

2012/13: 23 260 kg 

 

 

Celkem: 159 150kg 

 

 

 

 

 

Víčka sbíráme od roku 2007. Celkem už  jsme 

zrecyklovali 4 138kg víček. Peníze za ně putují na 

dobročinné účely, např. na adventní koncert, na 

léčbu malé Lucinky z Hlušovic, na pomoc malé 

Rozárce, na podporu organizace „Život dětem“. 
(AG, MV)  

 

 ZAJÍMAVOST 
Nejčastější jména dětí naší školy 
Chcete vědět jaká jména jsou u nás na škole nejvíce 

oblíbená? Hledání bylo opravdu zajímavé.  

Jsi mezi nimi? 
 

Dívky:  

1.Lucie / Kristýna 6 

2.Karolína 5 

3.Tereza / Michaela / Nikola / Veronika / Klára /   

   Eliška 4 

Chlapci: 

1.Filip 7 

2.Matěj / Jan / Jakub 6 

3.Tomáš / Vojtěch 5   (LL, BZ) 
 

Víte, že..... 
 Vrbě před školou je už asi 40 let? 

 Český rekord ve sledovanosti televize padl 

23.2.1998? Přílet medailistů ze zimních 

olympijských her v Japonsku sledovalo 79% 

diváků.  

 V Indii vlastní automobil pouze sedm lidí 

z tisíce? 

 Na nejrychlejší horské dráze se můžete svézt 

rychlostí 206km/h? Je postavena v New 

Jersey.     (EP, KK) 

 Pozvánka 

Mikulášský běh Sáňkovačkou 
A je to zase tady! 

7. 12. 2013 se běží tradiční kounická Sáňkovačka. 

Tento běh zná snad 

každý žák naší školy a 

většina z nás ho také 

alespoň jednou běžela.  

Vy stále nevíte, co to je?  

Je to běh je pro všechny 

nadšené sportovce od 2  

do 99 let.  

Každý účastník obdrží pamětní medaili a malou 

sladkost od Mikuláše. Zápis účastníků začíná v 8 

hodin a nejmladší děti startují v 9:00.  
 

Kounické Vánoce 
Vánoční trhy se v Kounicích každoročně opakují. 

Scházíme se u kostela svatého Jakuba, letos to bude 

již po dvanácté, a to 14. prosince od 15 hodin..    

Zde je trochu historie: Vše začalo roku 1997, kdy se  

v místní sokolovně se konala Vánoční akademie. 

První vánoční setkání se pak uskutečnilo roce 2001, 

do té doby se poslední tři roky jen zpívalo u kostela.  

Už teď se můžete těšit na hezké výrobky našich dětí 

a na Vánoční hru, kterou připravuje dramatický 

kroužek pod vedením Marie Domínové. 

 

Nebude chybět ani 

vánoční občerstvení.  

 

Všichni jste srdečně 

zváni. 
          (RP,BZ) 

 
 

 Pro zasmání: 
 Otec se rozčílí na syna: 

"Zase jsi dostal pětku z dějepisu!" 

  Syn se brání: 

"Táto, ale to zavinil Alexandr Veliký!“  

 Tu vykoukne maminka z kuchyně: 

"Tak si najdi jiného kamaráda!" 
 

Právě probíhá taneční soutěž a všichni se dobře 

baví, když v tom se začne bořit zeď. V místnosti se 

ocitne tank. Vyleze z něj chlap a říká: „Je tady ta 

soutěž v tancích?“ 
 

Perličky ze školy (aneb Zasmějme se sami sobě)  
Vesmír tvoří zejména komety, meteority, planety, 

hvězdy a prachy.     Eliška Hájková 

Vesmír tvoří zejména pach a plyny. 

Sovětský kosmonaut J. Gagarin byl Američan.  

    Anna Martinková  
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 VZNIK STROMU NA SCHODIŠTI 

V KOUNICKÉ ŠKOLE … 

Aneb, jak to všechno vznikalo. 
 

…přípravný týden… setkání před 

ředitelnou… 
A: ta dřevotříska vypadá hrozně a kdovíjak dlouho 

tu bude … 

B: hmm, chtělo by to nápad …  

A: holky říkaly, že by tam navěsily práce žáků, ale 

kdo tak vysoko poleze .. 

B: nóóóó, takový strom by nebyl špatný a kdyby se 

namaloval na balicí papír a nalepil lepidlem, tak by 

to nebylo tak náročné  - na to lezení po výškách … 

a jak dlouho to tu bude… 

A: vidím to na celý školní rok… 

B:  p.ředitel mi říkal,že se budu na Vánoce, nejdéle  

v pololetí, stěhovat do nového … 

A: no to nevím… 
 

… další den …  
B: p.řediteli, jak dlouho tu bude ta stěna… 

Ř: minimálně do pololetí … 

- polepit nebo na ní něco namalovat … 

Ř: ty desky jsou majetek stavbařů, ale má přijet 

stavbyvedoucí, tak se zeptám … 

…první týden v září … náhodné setkání před 

ředitelnou (B. totiž zase někam letí :O))) 

Ř:  tak ty desky můžeme pomalovat, nahoru se vrátí 

řada oken a co tam bude … 

B: tzn. že horní desky vynecháme a pomalujeme 

jich pouze šest, ráda bych tam namalovala duhu – 

od žluté po modrou a … 

Ř: pozor to není duha, ta má svá pravidla, to je 

spektrum, duha začíná žlutou a končí fialovou .. 

B: hm, tak v tom případě to bude duha a na ní strom 

a v rámci VV by si každý žák mohl namalovat svůj 

list, pak sněhovou vločku a bude-li třeba, tak i jarní 

květ … 

Ř: dobře a kdy se do 

toho pustíte … 

B: ráda bych co nejdřív  

… a pak B lezla po 

štaflích za bedlivého 

dozoru školníka a za 

slovní podpory svých 

kolegyň … občas měla 

pocit, že je jim pro 

smích… (touhle 

rychlostí tu budeš do 

Vánoc …), ale B 

vydržela a na deskách se 

objevila duha a 

nedlouho poté i strom … 

… ve sborovně… 
C: jak si představuješ ty 

listy… 

B: asi nejlepší by byl 

jeden tvar, třeba 

v různých velikostech ... 

C:  a to budou všechny 

listy stejné? 

B: hmm,  tak každá třída 

může pracovat jinou 

technikou .. 

C: tak já to v jedné třídě 

udělám tou tečkovací 

technikou … 

… a tak B obešla kolegyně a domluvila se s nimi na 

technikách … a pak už všichni stříhali, trhali, lepili, 

malovali, tečkovali … 

Na výsledek společné práce se můžete 

podívat každý den při návštěvě školy …. 

Tak nějak to bylo … ještě tam někde proběhla 

diskuse mezi B a Ř o smyslu, zda to není zbytečné, 

když to nebude na dlouho, ale B pochyby vyvrátila. 

Nejlepší pro mě (B) bylo, že nikdo nebyl naštvaný, 

otrávený nebo nepříjemný, a pokud mě chtěl někdo 

někam poslat, tak si to nechal pro sebe a já za to 

děkuji…      Lucie Sladká 
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